

TREATY SERIES. No. 6.

1899.

ADDITIONAL CONVENTION

TO THE

CONVENTION OF DECEMBER 1, 1897,

BETWEEN

THE UNITED KINGDOM AND FRANCE

FOR THE

EXCHANGE OF POSTAL PARCELS

BETWEEN

AUSTRALIA AND FRANCE.

Signed at Paris, December 24, 1898.

[Ratifications exchanged at Paris, February 1, 1899.]

*Presented to both Houses of Parliament by Command of Her Majesty.
March 1899.*

LONDON :

PRINTED FOR HER MAJESTY'S STATIONERY OFFICE

BY HARRISON AND SONS, ST. MARTIN'S LANE,

PRINTERS IN ORDINARY TO HER MAJESTY.

And to be purchased, either directly or through any Bookseller, from
 EYRE & SPOTTISWOODE, East Harding Street, Fleet Street, E.C., and
 32, Abingdon Street, Westminster, S.W.; or
 JOHN MENZIES & Co., 12, Hanover Street, Edinburgh, and
 90, West Nile Street, Glasgow; or
 HODGES, FIGGIS & Co., Limited, 104, Grafton Street, Dublin

[C.—9132.] Price $\frac{1}{2}$ d.

ADDITIONAL CONVENTION TO THE CONVENTION OF DECEMBER 1, 1897, BETWEEN THE UNITED KINGDOM AND FRANCE FOR THE EXCHANGE OF POSTAL PARCELS BETWEEN AUSTRALIA AND FRANCE.

Signed at Paris, December 24, 1898.

[Ratifications exchanged at Paris, February 1, 1899.]

HER Majesty the Queen of the United Kingdom of Great Britain and Ireland, Empress of India, and the President of the French Republic, wishing to modify Article X of the Parcel Post Convention of the 1st December, 1897, have determined upon signing a Convention to that effect, and have named as their Plenipotentiaries for this purpose, namely:—

Her Majesty the Queen of the United Kingdom of Great Britain and Ireland, Empress of India, His Excellency the Right Honourable Sir Edmund Monson, her Ambassador Extraordinary and Plenipotentiary to the President of the French Republic;

And the President of the French Republic, his Excellency M. Delcassé, Deputy, Minister for Foreign Affairs of the French Republic;

SA Majesté la Reine du Royaume-Uni de la Grande-Bretagne et d'Irlande, Impératrice des Indes, et le Président de la République Française, désirant modifier l'Article X de la Convention concernant l'échange des colis postaux du 1^{er} Décembre, 1897, ont résolu de signer une Convention à cet effet, et ont nommé pour leurs Plénipotentiaires, savoir:—

Sa Majesté la Reine du Royaume-Uni de la Grande-Bretagne et d'Irlande, Impératrice des Indes, son Excellence le Très Honorable Sir Edmund Monson, son Ambassadeur Extraordinaire et Plénipotentiaire près le Président de la République Française;

Et le Président de la République Française, son Excellence M. Delcassé, Député, Ministre des Affaires Étrangères de la République Française;

Who, having communicated to each other their full powers, found in good and due form, have agreed upon the following provisions:—

Lesquels, après s'être communiqué leurs pleins pouvoirs, trouvés en bonne et due forme, sont convenus des dispositions suivantes:—

ARTICLE I.

In modification of the stipulations contained in Article X of the Convention concluded on the 1st December, 1897, between Great Britain and France for an exchange of parcels by parcel post between France and the British Colonies of Australia, it is hereby agreed that, as a temporary measure, the post-offices of the Australian Colonies, which are not at present authorized by law to undertake responsibility for the loss or damage of uninsured parcels conveyed by parcel post, or the abstraction of their contents, may postpone the application of the principle of responsibility to the parcel post until their respective Legislatures shall have authorized them to adopt it. Up to that time the French Post Office shall not be bound to pay an indemnity for the loss or damage in the French service of uninsured parcels addressed to or originating in the Colonies in question, or for the abstraction of their contents.

ARTICLE II.

1. The present Convention, after being promulgated according to the special laws of Great Britain and France, shall come into operation on the same date as the Convention of the 1st December, 1897, and shall have the same duration as that Convention.

ARTICLE I.

L'ar dérogation aux stipulations contenues à l'Article X de la Convention conclue le 1^{er} Décembre, 1897, entre la Grande-Bretagne et la France pour l'échange des colis postaux entre la France et les Colonies Britanniques d'Australie, il est convenu, à titre de mesure transitoire, que les offices des postes des Colonies Australiennes qui ne sont pas actuellement autorisés par la loi à assumer la responsabilité de la perte, de la spoliation, ou de l'avarie des colis postaux non assurés, pourront ajourner l'application du principe de la responsabilité en matière de colis postaux jusqu'au jour où leur Législation respective les aura autorisés à l'adopter. Jusqu'à cette époque l'Administration des Postes de France ne sera pas tenue de payer une indemnité pour la perte, la spoliation, ou l'avarie dans le service Français, des colis non assurés en provenance ou à destination des Colonies en question.

ARTICLE II.

1. La présente Convention, après avoir été promulguée conformément aux lois spéciales de la Grande-Bretagne et de la France, entrera en vigueur à la même date que la Convention du 1^{er} Décembre, 1897, et aura la même durée que cette dernière Convention.

2. It shall be ratified, and the ratifications shall be exchanged at Paris as soon as possible.

In witness whereof, the undersigned Plenipotentiaries have drawn up the present Convention Supplementary to the Anglo-French Convention of the 1st December, 1897, and have thereto affixed their seals.

Done at Paris, in duplicate, this 24th December, 1898.

(L.S.) (Signed)
(L.S.) (Signed)

2. Elle sera ratifiée et les ratifications en seront échangées à Paris aussitôt que faire se pourra.

En foi de quoi, les Plénipotentiaires soussignés ont dressé la présente Convention Additionnelle à la Convention Anglo-Française du 1^{er} Décembre, 1897, et l'ont revêtue de leurs cachets.

Fait en double expédition à Paris, le 24 Décembre, 1898.

EDMUND MONSON.
DELCASSÉ.